
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Dagsorden møde i DI-B tirsdag den 20. august 2024 kl. 20-22 på 
Teams  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Dorthe Præstholm Schneider (DP), Eyvinður Hrannar 

Gunnarsson (EG)), Caroline Seehusen (CS), Eva Maria Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK), 
Kristiane Klindt (KK). 

 

 
 

 
Dagsorden: 
 

 

 Referat: 

 

 

1. Ny fra komiteer  
 

 

Natur: 

Klage til planklagenævnet? Det skal undersøges om DI 
er klageberettiget. DI er klageberettiget da det er en 

væsentlig brugergruppe. CS tager fat i Tove. 

Tove er tovholder i en virtuel gruppe med brugere i 

NNP. Bestyrelsesansvar er på dagsorden for 
repræsentanter i bestyrelserne i NNP. Dorte Høgholt 

hjælper. 

FR får ny direktør. FR har lavet et dialogforum. Tove får 

pladsen for DRF. CS tager det første møde. 
 

Sport: 

DM og NM blev afviklet rigtig godt. God økonomi. DM 

deltagere får penge retur. Budget sat efter 190 

deltagere og der kom 240. 
DM protokol i proces. Alle arrangører får den til 

tips&tricks. 

Ny landsholdsleder. Karen Rasmussen stopper – STOR 

TAK til Karen for et stort og vigtigt arbejde. 
Gædingalist skal sættes i gang. 

Ticker: er blevet brugerbetalt. Det letter ude i klubberne 

at alt bliver digitaliseret, men det er ærgerligt at tvinge 

brugerne til brugerbetaling. 
Det skal undersøges om der vil være en vej uden 

brugerbetaling for ex. DI-medlemmer. 

Sanktioner er også på sportens arbejde. 

 
 

Avl:  

Alendis: HR er ved at finde ud af om vi kan få film af 

kåringsheste til at ligge på hjemmesiden. 
AK møde i morgen. Tager fat på GF. 

  

Klub:  

Møde i næste uge.  
”Rid sammen hver for sig” orienteringsridt. SU forslår at 

sende 5 unge til Youth Leadership Seminar i Sverige. 

Det skal sendes ud til klubberne, hvor DI så betaler for 

dem, der sendes til Sverige. 
En challenge fond: skriv til alle klubber at DI støtter et 

projekt for unge og noget som kan bredes ud i andre 

klubber. 3 klubber kan få ex. 10.000 kr til projektet. 

FEIF Youth Camp næste år. Datoer og sted kommer. 
Måske i DK i 2027.  

Kompedal planlægning skal også i gang. 

 

 
2. Nyt fra sekretariat 

 

 
Ønske om hjælp til økonomien. ogle faste timer 

ugentligt. Der arbejdes videre på en klar rolle. 
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3. Strategi møde inkl. 

kommunikation. Fastlæggelse af 

dato og dagsorden 

 

 
Den lørdag den 21. september, kl 10 på 

Guldsmedegården. 

 

Ny kommunikations medarbejder Jesper Raabo. Han har 
arbejdet med ægbranchen i en turnaround til ikke at 

producere og sælge buræg. Han skal gerne med på 

strategidagen, så man kan diskutere hvordan man når 

ud til alle interessent-grupper. 
 

Prioriteter i det kommende år. 

Arbejdet med hestevelfærd i alle komiteer. 

Kommunikation, Projekter så DI kan søge sponsorater. 
Eliteudvalg/landshold 

 

 

 
4. NM - opfølgning (er alle kommet 

sig godt, økonomi) 

 

 

 
Inden start +100.000 kr med 650 solgte partoutbilletter. 

Søndag var der ca 2000 mennesker på pladsen. 

Det ser fornuftigt ud. 

STOR TAK til ALLE i NM-gruppen. 
 

 

5. Landsholdsledelse, 

udtagelseskomite, eliteudvalg 
 

 

 

Ny struktur i Eliteudvalget. Måske skille elite og 

landshold ad. Tænkes tanker om hvordan det skal 
fungere fremadrettet. 

Skal landstræneren være tilknyttet landsholdet? 

Alle involverede trænere/ledere skal have besked om 

fremtiden snarest. 
 

 

6. Nordisk møde under NM og 

Nordisk møde i Kbh 5.-6. oktober  
 

 

DI’s forslag er at lade det land som holder NM 

bestemme, hvordan NM skal være det pågældende år. 
Formændene og sporten. 

Billigere end 4.000 kr for de to dage. Kan vi finde 

noget???? 

Indspil til FEIF til oktober-mødet og det bliver primært 
sport. 

SU vil gerne have lavet VET-formen om.  

 

 
7. Forberedelse af 

hestevelfærdspunkter til      

diskussion 

 

 
Gædingakeppni-bedømmelse skal følge med i de samme 

retningslinjer i relation til hestevelfærd. Den skal være 

på niveau med Sporten. Gædingakeppni-dommerne i DK 

skal i relation til udstyrskontrol mere med ind i sportens 
dommeruddannelse. Hrannar tager fat i gædingakeppni-

dommerne på Island omkring hvad de gør. GDK-

dommerne skal have samme udstyrsuddannelse som 

sportsdommere. 
 

 

8. Etiske retningslinjer   

- Procesplan 
 

 

Sanktioner og sanktionsregimet er det vigtige. 

SU og KK laver et oplæg færdigt i næste uge som 
sendes rundt til bestyrelsen. 

 

Fremlægge noget i slut september på et virtuelt møde 

og igen i slut oktober.  
Sanktionsregimet fastlægges af bestyrelsen. 

 

KK deler Birgitte Herfelts oplæg. 
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9. FEIF-seminar marts 2025 

 
 

DK har fået dommer/instruktørsemninar om 

hestevelfærd den 7.-9. marts på Vilhelmsborg. 
Speakere er Mette Uldahl, Janne Winther og Russell 

McGuire. 

 

 
10.   Generalforsamling 

 

 

 
Hvem stiller op til komiteer og bestyrelse? Hvem stiller 

ikke op? Hvem vil træde til? 

 
 

11. Eventuelt 

 

 

 
 

 

 

 

Udsendt den 19.08. 2024  
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